



قصة المسيح 🦗 في القرآن الكريم





قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم



03

إِذْ قَالَتِ ٱلْمَلَّبِكَةُ يَمَرْيَمُ إِنَّ ٱللَّهَ يُبَشِّرُكِ بِحَلِمَةٍ مِّنْهُ ٱسْمُهُ ٱلْمَسِيحُ عِيسَى ٱبْنُ مَرْيَمَ وَجِيهَا فِي ٱلدُنْيَا وَٱلْأَخِرَةِ وَمِنَ ٱلْمُقَرَّبِينَ

Chest bi

{ [And mention] when the angels said, "O Mary, indeed Allah gives you good tidings of a word from Him, whose name will be the Messiah, Jesus, the

son of Mary - distinguished in this world and the Hereafter and among those brought near [to Allah].}

Quran (3:45)



قصة المسيخ 🖈 في القرآن الكريم



04

وَٱذْكُرْ فِي ٱلْكِتَبِ مَرْيَمَ إِذِ ٱنتَبَدَتْ مِنْ أَهْلِهَا مَكَانَا شَرْقِيًّانَ فَٱتَّخَذَتْ مِن دُونِهِمْ حِجَابًا فَأَرْسَلْنَا إِلَيْهَا رُوحَنَا فَتَمَتَلَ لَهَا بَشَرًا سَوِيَّانَ قَالَتْ إِنِي أَعُوذُ بِٱلرَّحْنِ مِنكَ إِن كُنتَ تقِيَّانَ قَالَ إِنّمَا أَنْ رَسُولُ رَبِّكِ لِأَهْبَ لَكِ عُلَمًا زَكِيَّانَ قَالَتْ أَنَى يَصُونُ لِي غُلَمُ وَلَمْ يَمْسَسْنِي بَشَرُ وَلَمْ أَكُ بَغِيَّانَ قَالَ كَذَلِكِ قَالَ رَبُكِ هُوَ عَلَى هَيِّنَ وَلِنَجْعَلَهُ وَ عَايَةً لِلتَاسِ وَرَحْمَةً مِناً وَكَانَ أَمْرًا مَقْضِيًا () فَقَصَمَتُنَ فَالَ كَذَلِكِ غُلَمًا رَكِيَّانَ قَالَتْ أَنْي يَصُونُ لِي غُلَمُ وَلَمْ يَمْسَسْنِي بَشَرُ ولَمُ أَكُ بَغِيَّانَ قَالَ كَذَلِكِ قَالَ رَبُكِ هُوَ عَلَى هَيِنَ وَلِنَجْعَلَهُ وَ عَلَى هَمَتَ اللَّ الْمَحْانُ الْمَع

مريم ١٦-٢٣



{ And mention, [O Muhammad], in the Book [the story of] Mary, when she withdrew from her family to a place toward the east. And she took, in seclusion from them, a screen. Then We sent to her Our Angel, and he represented himself to her as a well-proportioned man. She said, "Indeed, I seek refuge in the Most Merciful from you, [so leave me], if you should be fearing of Allah ." He said, "I am only the messenger of your Lord to give you [news of] a pure boy." She said, "How can I have a boy while no man has touched me and I have not been unchaste?" He said, "Thus [it will be]; your Lord says, 'It is easy for Me, and We will make him a sign to the people and a mercy from Us. And it is a matter [already] decreed.' " So she conceived him, and she withdrew with him to a remote place. And the pains of childbirth drove her to the trunk of a palm tree. She said, "Oh, I wish I had died before this and was in oblivion, forgotten." }

Quran (19:16-23)



قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم



05

قَالُواْ يَمَرْيَمُ لَقَدْ جِعْتِ شَيْعًا فَرِيَّا۞ يَتَأُخْتَ هَرُونَ مَا كَانَ أَبُوكِ ٱمۡرَأَ سَوْءِ وَمَا كَانَتْ أُمُكِ بَغِيَّا۞ فَأَشَارَتْ إِلَيْهِ قَالُواْ كَيْفَ نُكَلِّمُ مَن كَانَ فِي ٱلْمَهْدِ صَبِيَّا۞ قَالَ إِنِي عَبْدُ ٱللهِ ءَاتَىٰيَ ٱلْكِتَبَ وَجَعَلَنِي نَبِيَّا۞ وَجَعَلَنِي مُبَارَكًا أَيْنَ مَا كُنتُ وَأَوْصَنِي بِٱلصّلَوٰةِ وَٱلزِّكُوٰةِ مَا دُمْتُ حَيَّا۞ وَبَرَّا بِوَلِدَتِي وَلَمْ يَجْعَلَنِي جَبَارًا شَقِيَّا۞ وَٱلسَلَامُ عَلَى يَوْمَ

مريم ٢٧-٣٣

فَأَتَتْ بِهِ قَوْمَهَا تَحْمِلُهُ

{ Then she brought him to her people, carrying him. They said, "O Mary, you have certainly done a thing unprecedented. O sister of Aaron, your father was not a man of evil, nor was your mother unchaste." So she pointed to him. They said, "How can we speak to one who is in the cradle a child?" [Jesus] said, "Indeed, I am the servant of Allah . He has given me the Scripture and made me a prophet. And He has made me blessed wherever I am and has enjoined upon me prayer and zakah as long as I remain alive And [made me] dutiful to my mother, and He has not made me a wretched tyrant. And peace is on me the day I was born and the day I will die and the day I am raised alive." }

Quran (19:27-33)





ذَالِكَ عِيسَى ٱبْنُ مَرْيَمَ قَوْلَ ٱلْحَقِ ٱلَّذِي فِيهِ يَمْتَرُونَ

مريم ٣٤

in the Hol

فصة المسيح، 🔍 في القرآن الكريم

Qur'an

Quran (19:34)

INTERACTION ICONS - CLICK



قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم





وَجَعَلْنَا ٱبْنَ مَرْيَمَ وَأُمَّهُ ٓ عَايَةَ وَءَاوَيْنَهُمَا إِلَى رَبُوَةٍ ذَاتِ قَرَارٍ وَمَعِينِ

المؤمنون ٥٠

{ And We made the son of Mary and his mother a sign and sheltered them within a high ground having level [areas] and flowing water.}



Quran (23:50)

INTERACTION ICONS - CLICK



The story of JESUS REACE BE IN the Holy Qur'an

قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم





08

ذَلِكَ عِيسَى ٱبْنُ مَرْيَمَ قَوْلَ ٱلْحَقِّ ٱلَّذِى فِيهِ يَمْتَرُونَ۞ مَا كَانَ لِلَهِ أَن يَتَخِذَ مِن وَلَدِ سُبْحَنَهُ أَوْ إِذَا قَضَى أَمْرًا فَإِنّمَا يَقُولُ لَهُ وَحُن فَيَكُونُ۞ وَإِنّ ٱللَّه رَبِّ وَرَبُّكُمْ فَاعْبُدُوهُ هَٰذَا صِرَاطٌ مُسْتَقِيمٌ۞ فَاخْتَلَفَ ٱلْأَحْزَابُ مِنْ بَيْنِهِمٌ فَوَيْلُ لِلَّذِينَ حَفَرُواْ مِن مَشْهَدِ يَوْمِ عَظِيمِ۞

مريم ٣٤-٣٧



{ That is Jesus, the son of Mary - the word of truth about which they are in dispute. It is not [befitting] for Allah to take a son; exalted is He! When He decrees an affair, He only says to it, "Be," and it is. [Jesus said], "And indeed, Allah is my Lord and your Lord, so worship Him. That is a straight path." Then the factions differed [concerning Jesus] from among them, so woe to those who disbelieved - from the scene of a tremendous Day. }

Quran (19:34-37)



The story of

in the Holy Qur an

قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم



International

09

وَإِذْ قَالَ عِيسَى ٱبْنُ مَرْيَمَ يَبَنِيَ إِسَرَّءِيلَ إِنِّي رَسُولُ ٱللهِ إِلَيْكُم مُصَدِّقًا لِمَا بَيْنَ يَدَيّ مِنَ ٱلتَوْرَنَةِ وَمُبَشِّرًا بِرَسُولِ يَأْتى مِنْ بَعْدِي ٱسْمُهُوَ أَحْمَدً فَلَمّا جَآءَهُم بِٱلْبَيِّنَتِ قَالُواْ هَذَا سِحْرٌ مُبِينُ () الصف

{ And [mention] when Jesus, the son of Mary, said, "O children of Israel, indeed I am the messenger of Allah to you confirming what came before me of the Torah and bringing good tidings of a

messenger to come after me, whose name is Ahmad." But when he came to them with clear evidences, they said, "This is obvious magic." }

Quran (61:6)



قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم



NOOR

10

وَإِذْ قَالَ ٱللَّه يَعِيسَى ٱبْنَ مَرْيَمَ عَأَنتَ قُلْتَ لِلنّاسِ ٱتَّخِذُونِي وَأُمِّي إِلَّهَيْنِ مِن دُونِ ٱللَّهِ قَالَ سُبْحَننَكَ مَا يَصُونُ لِى آَنُ أَقُولَ مَا لَيْسَ لِي بِحَقٍّ إِن كُنتُ قُلْتُهُ فَقَدْ عَلِمْتَهُ تَعْلَمُ مَا فِي نَفْسِي وَلَا أَعْلَمُ مَا فِي نَفْسِكَ إِنّكَ أَنتَ عَلَّمُ ٱلْعُيُوبِ مَا قُلْتُ لَهُمْ إِلَا مَا أَمَرْتَنِي بِهِ آَنِ ٱعْبُدُواْ ٱللَّه رَبِّي وَرَبَّكُمْ وَكُنتُ عَلَمُ ٱلْعُيوبِ مَا دُمْتُ فِي عَلِمَ فَلَتَا تَوَفَيْتَنِي خُصَارً مَا يُولَا مَا فَعُنْهِ مَا فِي نَفْسِكَ إِنّكَ أَنتَ عَلَمُ ٱلْعُيُوبِ مَا قُلْتُ لَهُمْ إِلَا مَا أَمَرْتَنِي بِهِ آَنِ ٱعْبُدُواْ ٱللَّه رَبِي وَرَبَّكُمْ وَكُنتُ عَلَيْهِمْ شَهِيدًا مَا دُمْتُ فِيهِمْ

المائدة ١١٦ –١١٧

{ And [beware the Day] when Allah will say, "O Jesus, Son of Mary, did you say to the people, 'Take me and my mother as deities besides Allah ?'" He will say, "Exalted are You! It was not for me to say that to which I have no right. If I had said it, You would have known it. You know what is within myself, and I do not know what is within Yourself. Indeed, it is You who is Knower of the unseen. I said not to them except what You commanded me - to worship Allah, my Lord and your Lord. And I was a witness over them as long as I was among them; but when You took me up, You were the Observer over them, and You are, over all things, Witness. }

Quran (5 : 116 - 117)



قصة المسيح 🛤 في القرآن الكريم



INDUK

11

إِذْ قَالَ ٱللَّه يَعِيسَى ٱبْنَ مَرْيَمَ ٱذْكُرْ نِعْمَتِي عَلَيْكَ وَعَلَىٰ وَالِدَتِكَ إِذْ أَيَّدتُكَ بِرُوحِ ٱلْقُدُسِ تُكَلِّمُ ٱلنّاسَ فِي ٱلْمَهْدِ وَكَهْلَا وَإِذْ عَلَمْتُكَ ٱلْكِتَنَبَ وَٱلْحِكْمَةَ وَٱلتوْرَمَةَ وَٱلْإِنجِيلَ وَإِذْ تَخْلُقُ مِنَ ٱلطِّينِ كَهَيْئَةِ ٱلطَيْرِ بِإِذْنِي فَتَنفُخُ فِيهَا فَتَكُونُ طَيْرًا بِإِذْنِي وَتُبْرِئُ ٱلْأَكْمَة وَٱلْأَبْرَصَ بِإِذْنِي وَإِذْ يَخْرِجُ ٱلْمَوْتَى بِإِذْنِي قَوَاذْ كَفَفْتُ بَنِي إِسْرَعِيلَ إِذْ جِئْتَهُم بِٱلْبَيْنَتِ فَقَالَ ٱلَذِينَ حَفَرُواْ مِنْهُمْ إِنْ هَدَا إِلَا سِحْرٌ مُبِينٌ؟

المائدة ١١٠

S

{ [The Day] when Allah will say, "O Jesus, Son of Mary, remember My favor upon you and upon your mother when I supported you with the Pure Spirit and you spoke to the people in the cradle and in maturity; and [remember] when I taught you writing and wisdom and the Torah and the Gospel; and when you designed from clay [what was] like the form of a bird with My permission, then you breathed into it, and it became a bird with My permission; and you healed the blind and the leper with My permission; and when you brought forth the dead with My permission; and when you came to them with clear proofs and those who disbelieved among them said, "This is not but obvious magic. }

Quran (5:110)





قصة المسيح 🛤 في القرآن الكريم



12

٥ فَلَمّا أَحَس عِيسَىٰ مِنْهُمُ ٱلْكُفرَ قَالَ مَن أَنصَارِي إِلَى ٱللهِ قَالَ ٱلْحَوَارِيُونَ نَحُنُ أَنصَارُ ٱللهِ ءَامَنَا بٱللهِ وَٱشْهَدُ بِأَنَّا مُسْلِمُونَ ٢ آل عمران ٥٢

{ But when Jesus felt [persistence in] disbelief from them, he said, "Who are my supporters for [the cause of] Allah ?" The disciples said," We are

supporters for Allah . We have believed in Allah and testify that we are Muslims [submitting to Him]. }

Quran (3:52)



The story of JESUS in the Holy Qur'an Pour a culled a co

CHA TANKA TAK

وَلَقَدْ ءَاتَيُنَا مُوسَى ٱلْكِتَنَبَ وَقَفَيْنَا مِنْ بَعْدِهِ بِٱلرُسُلِ وَءَاتَيْنَا عِيسَى ٱبْنَ مَرْيَمَ ٱلْبَيِّنَتِ وَأَيّدْنَهُ بِرُوحِ ٱلْقُدُسِ أَفَكُلَمَا جَآءَكُمُ رَسُولُ بِمَا لَا تَهْوَى أَنفُسُكُمُ ٱسْتَكْبَرْتُمُ فَفَرِيقَا كَذَبْتُمْ وَفَرِيقَا تَقْتُلُونَ؟

{ And We did certainly give Moses the Torah and followed up after him with messengers. And We gave Jesus, the son of Mary, clear proofs and supported him with the Pure Spirit. But is it [not] that every time a messenger came to you, [O Children of Israel], with what your souls did not desire, you were arrogant? And a party [of messengers] you denied and another party you killed. }

Quran (2:87)

INTERACTION ICONS - CLICK



قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم



وَبَرًّا بِوَلِدَتِي وَلَمْ يَجْعَلْنِي جَبّارًا شَقِيًّا

مريم: ۳۲

And [made me] dutiful to my mother, and He has not made me a wretched tyrant. }

Quran (19:32)

INTERACTION ICONS - CLICK



The story of **JESU** in the Holy

إِنّ مَثَلَ عِيسَىٰ عِندَ ٱللهِ كَمَثَلِ ءَادَمَ ۖ خَلَقَهُو مِن تُرَابٍ ثُمّ قَالَ لَهُو كُن فَيَكُونُ

آل عمران ٥٩

{ Indeed, the example of Jesus to
Allah is like that of Adam. He
created Him from dust; then He said
to him, "Be," and he was. }



INTERACTION ICONS - CLICK



قصة المسيح 🕾 في القرآن الكريم



16

يَنَأَهْلَ ٱلْكِتَٰبِ لَا تَغْلُواْ فِي دِينِكُمْ وَلَا تَقُولُواْ عَلَى ٱللهِ إِلَّا ٱلْحَقَّ إِنّمَا ٱلْمَسِيحُ عِيسَى ٱبْنُ مَرْيَمَ رَسُولُ ٱللهِ وَكَلِمَتُهُ آَلْقَىٰهَآ إِلَى مَرْيَمَ وَرُوحٌ مِّنْهُ فَعَامِنُواْ بِٱللهِ وَرُسُلِهِ وَلَا تَقُولُواْ ثَلَثَةُ آَانتَهُواْ خَيْرًا لَكُمْ إِنّمَا ٱللهُ إِلَهُ وَرَحِدٌ سُبْحَنْهُ وَ أَن يَكُونَ لَهُ

النساء ١٧١

{ O People of the Scripture, do not commit excess in your religion or say about Allah except the truth. The Messiah, Jesus, the son of Mary, was but a messenger of Allah and His word which He directed to Mary and a soul [created at a command] from Him. So believe in Allah and His messengers. And

do not say, "Three"; desist - it is better for you. Indeed, Allah is but one God. Exalted is He above having a son. To Him belongs whatever is in the heavens and whatever is on the earth. And sufficient is Allah as Disposer of affairs. }

Quran (4:171)



قصة المسيح 🛳 في الفرائي القريرية -

Oura

لَن يَسْتَنكِفَ ٱلْمَسِيحُ أَن يَكُونَ عَبْدَا لِّلَهِ وَلَا ٱلْمَلَابِكَةُ ٱلْمُقَرِّبُونَ وَمَن يَسْتَنكِفُ عَنْ عِبَادَتِهِ-وَيَسْتَكْبِرُ فَسَيَحْشُرُهُمُ إِلَيْهِ جَمِيعَانَ

{ Never would the Messiah disdain to be a servant of Allah, nor would the angels near [to Him]. And whoever disdains His worship and is

arrogant - He will gather them to Himself all together. }

Quran (4:171)

INTERACTION ICONS - CLICK



قصة المسيح 🖄 في القرآن الكريم



18

وَقَالُواْ ٱتَخَذَ ٱلرّحْمَنُ وَلَدَا؟ لَقَدْ جِئْتُمْ شَيْعا إِذَا۞ تَكَادُ ٱلسَمَوَتُ يَتَفَطَرْنَ مِنْهُ وَتَنشَقُ ٱلْأَرْضُ وَتَخِرُ ٱلجِبَالُ هَدًا۞ أَن دَعَوْاْ لِلرَحْمَنِ وَلَدَا۞ وَمَا يَنْبَغِي لِلرَحْمَنِ أَن يَتَخِذَ وَلَدًا۞ إِن كُلُ مَن فِي ٱلسَمَوَتِ وَٱلْأَرْضِ إِلَا ءَاتِي ٱلرَّحْمَنِ عَبْدَا؟ لَقَدْ أَحْصَنهُمْ وَعَدَهُمْ عَدَّا۞ وَكُلُّهُمْ ءَاتِيهِ يَوْمَ ٱلْقِيَمَةِ فَرْدًا۞

المائدة ٨٨–٩٥

{ And they say, "The Most Merciful has taken [for Himself] a son." You have done an atrocious thing. The heavens almost rupture therefrom and the earth splits open and the mountains collapse in devastation That they attribute to the Most Merciful a son. And it is not appropriate for the Most Merciful that He should take a son. There is no one in the heavens and earth but that he comes to the Most Merciful as a servant. He has enumerated them and counted them a [full] counting. And all of them are coming to Him on the Day of Resurrection alone. }

Quran (19:88 – 95)



قُلْ هُوَ ٱلله أَحَدُ ٱلله ٱلصّمَدُ أَمَ يَلِدُ وَلَمْ يُولَدُ أَوَلَمْ يَكُن لَهُ لَهُ كُفُوًا أَحَدُ ٢ سورة الإخلاص

{ Say, "He is Allah, [who is] One, Allah, the Eternal Refuge. He neither begets nor is born, Nor is there to Him any equivalent." }



INTERACTION ICONS - CLICK



قصة المسيح 🛝 في القرآن الكريم



20

إِذْ قَالَ ٱللَّه يَعِيسَىٰ إِنِّي مُتَوَفِّيكَ وَرَافِعُكَ إِلَى وَمُطَهِّرُكَ مِنَ ٱلَّذِينَ كَفَرُواْ وَجَاعِلُ ٱلَّذِينَ ٱتَّبَعُوكَ فَوْقَ ٱلَّذِينَ كَفَرُوٓاْ إِلَى يَوْمِ ٱلْقِيَمَةِ مُّ ثَمَ إِلَى مَرْجِعُكُمْ فَأَحْكُمُ بَيْنَكُمْ فِيمَا كُنتُمْ فِيهِ تَخْتَلِفُونَ ٥ ال عمران ٥٥

{ [Mention] when Allah said, "O Jesus, indeed I will take you and raise you to Myself and purify you from those who disbelieve and make those who follow you [in submission to Allah alone] superior to those who disbelieve until the Day of Resurrection. Then to Me is your return, and I will judge between you concerning that in which you used to differ.}

Quran (3:55)



قصة المسيح 🖗 في القرآن الكريم



21

وَقَوْلِهِمْ إِنّا قَتَلْنَا ٱلْمَسِيحَ عِيسَى ٱبْنَ مَرْيَمَ رَسُولَ ٱللهِ وَمَا قَتَلُوهُ وَمَا صَلَبُوهُ وَلَاكِن شُبِّهَ لَهُمْ وَإِنّ ٱلَّذِينَ ٱخْتَلَفُواْ فِيهِ لَفِي شَكِّ مِّنْهُ مَا لَهُم بِهِ مِنْ عِلْمِ إِلَا ٱتِّبَاعَ ٱلظِّنِّ وَمَا قَتَلُوهُ يَقِينَا۞ بَل رَفَعَهُ ٱللَّه إِلَيْهِ وَكَانَ ٱللَّه عَزِيزًا حَكِيمَا۞

النساء ١٥٨-١٥٧

{ And [for] their saying, "Indeed, we have killed the Messiah, Jesus, the son of Mary, the messenger of Allah ." And they did not kill him, nor did they crucify him; but [another] was made to resemble him to them. And indeed, those who differ over it are in doubt about it. They have no knowledge of it except the following of assumption. And they did not kill him, for certain. Rather, Allah raised him to Himself. And ever is Allah Exalted in Might and Wise. }

Quran (4:157 - 158)



قصة المسيح 🗮 في القرآن الكريم



22

مَا قُلْتُ لَهُمْ إِلَّا مَآ أَمَرْتَنِي بِهِ أَنِ ٱعْبُدُواْ ٱللَّهِ رَبِّي وَرَبِّكُمْ وَكُنتُ عَلَيْهِمْ شَهِيدَا مّا دُمْتُ فِيهِمْ فَلَمَّا تَوَفِّيْتَنِي كُنتَ أَنتَ ٱلرِّقِيبَ عَلَيْهِمْ وَأَنتَ عَلَىٰ كُل شَيْءٍ شَهِيدُ المائدة ١١٧

{ I said not to them except what You commanded me - to worship Allah, my Lord and your Lord. And I was a witness over them as long as I was among them; but when You took me up, You were the Observer over them, and You are, over all things, Witness. }

Quran (5:117)



The story of **JESUS**

قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم



23

يَنَأَهُلَ ٱلْكِتَبِ لَا تَغْلُواْ فِي دِينِكُمْ وَلَا تَقُولُواْ عَلَى ٱللهِ إِلَا ٱلْحَقَّ إِنَمَا ٱلْمَسِيحُ عِيسَى ٱبْنُ مَرْيَمَ رَسُولُ ٱللهِ وَكَلِمَتُهُ آلْقَابَهَ إِلَى مَرْيَمَ وَرُوحٌ مِّنْهُ فَعَامِنُواْ بِٱللهِ وَرُسُلِهِ وَلَا تَقُولُواْ ثَلَثَةً ٱنتَهُواْ خَيْرَا لَكُمُ أَإِنَمَا ٱلله إِلَهُ وَاحِدٌ سُبْحَانَهُ وَ أَن يَكُونَ لَهُ وَلَكُ لَهُ مَا فِي السَمَوَتِ وَمَا فِي ٱلأَرْضَ وَكَفَىٰ بِٱللهِ وَكِيلَا فِي اللهِ وَكَيفَا النساء 141

{ O People of the Scripture, do not commit excess in your religion1 or say about Allah except the truth. The Messiah, Jesus the son of Mary, was but a messenger of Allah and His word which He directed to Mary and a soul [created at a command] from Him. So believe in Allah and His messengers. And do not say, "Three"; desist - it is better for you. Indeed, Allah is but one God. Exalted is He above having a son. To Him belongs whatever is in the heavens and whatever is on the earth. And sufficient is Allah as Disposer of affairs. }

Quran (4:171)





قصة المسيح 🛶 في القرآن الكريم



24

The The NY

لَن يَسۡتَنكِفَ ٱلۡمَسِيحُ أَن يَكُونَ عَبۡدَا لَلَّهِ وَلَا ٱلۡمَلَابِكَةُ ٱلۡمُقَرِّبُونَ وَمَن يَسۡتَنكِفُ عَنۡ عِبَادَتِهِۦ وَيَسْتَكْبِرُ فَسَيَحْشُرُهُمْ إِلَيْهِ جَمِيعَان النساء ١٧٢

{ Never would the Messiah disdain to be a servant of Allah, nor would the angels near [to Him]. And whoever disdains His worship and is

arrogant - He will gather them to Himself all together. }

Quran (4:172)





قصة المسيح 🛝 في القرآن الكريم



لقد حَفَرَ ٱلَّذِينَ قَالُوٓا إِنَّ ٱللَّه هُوَ ٱلْمَسِيحُ ٱبْنُ مَرْيَمَ قُلُ فَمَن يَمْلِكُ مِنَ ٱللهِ شَيْطا إِنْ أَرَادَ أَن يُهْلِكَ ٱلْمَسِيحَ ٱبْنَ مَرْيَمَ وَأُمّهُ وَمَن فِي ٱلْأَرْضِ جَمِيعَاً وَلِلهِ مُلْكُ ٱلسَمَوَاتِ وَٱلْأَرْضِ وَمَا بَيْنَهُمَاً يَخُلُقُ مَا يَشَآءُ وَٱلله عَلَى كُلِّ شَيْءٍ قَدِيرُ ٢

المائدة ١٧

{ They have certainly disbelieved who say that Allah is Christ, the son of Mary. Say, "Then who could prevent Allah at all if He had intended to destroy Christ, the son of Mary, or his mother or everyone on the earth?" And to Allah belongs the dominion of the heavens and the earth and whatever is between them. He creates what He wills, and Allah is over all things competent. }

Quran (5:17)

INTERACTION ICONS - CLICK



قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم



إِنَّ مَثَلَ عِيسَىٰ عِندَ ٱللهِ كَمَثَل ءَادَمَ خَلَقَهُ مِن تُرَابٍ ثُمَّ قَالَ لَهُ حُن فَيَكُونُ ٢ ٱلْحَقُّ مِن رّبّكَ فَلَا تَكُن مِّنَ ٱلْمُمْتَرِينَ ٢ آل عمران ٦٠

{ Indeed, the example of Jesus to Allah is like that of Adam. He created him from dust; then He said to him, "Be," and he was. The truth

is from your Lord, so do not be among the doubters. }

Quran (3:60-61)

INTERACTION ICONS - CLICK





قصة المشيح ، في القرآن الكريم

وَقَوْلِهِمْ إِنّا قَتَلْنَا ٱلْمَسِيحَ عِيسَى ٱبْنَ مَرْيَمَ رَسُولَ ٱللَهِ وَمَا قَتَلُوهُ وَمَا صَلَبُوهُ وَلَاكِن شُبِّهَ لَهُمْ وَإِنّ ٱلَّذِينَ ٱخْتَلَفُواْ فِيهِ لَفِي شَكِّ مِّنْهُ مَا لَهُم بِهِ مِنْ عِلْمِ إِلَا ٱتِّبَاعَ ٱلظِّنَّ وَمَا قَتَلُوهُ يَقِينَا، بَل رَفَعَهُ ٱللَّه إِلَيْهِ وَكَانَ ٱللَّه عَزِيزًا حَكِيمَا،

النساء ١٥٧ -١٥٨

{ And [for] their saying, "Indeed, we have killed the Messiah, Jesus the son of Mary, the messenger of Allah." And they did not kill him, nor did they crucify him; but [another] was made to resemble him to them. And indeed, those who differ over it are in doubt about it. They have no knowledge of it except the following of assumption. And they did not kill him, for certain.1 Rather, Allah raised him to Himself. And ever is Allah Exalted in Might and Wise. }

Quran (4:157 - 158)

INTERACTION ICONS - CLICK



قصة المسيح 🛤 في القرآن الكريم



NOOR

28

لَقَدْ حَفَرَ ٱلَّذِينَ قَالُوَّا إِنّ ٱللَّه هُوَ ٱلْمَسِيحُ ٱبْنُ مَرْيَمَ وَقَالَ ٱلْمَسِيحُ يَنبَنِي إِسْرَّءِيلَ ٱعْبُدُواْ ٱللَّه رَبِّي وَرَبّكُمٌ إِنّهُ مَن يُشْرِكُ بِٱللهِ فَقَدْ حَرّمَ ٱللَّه عَلَيْهِ ٱلجَنّةَ وَمَأُوَنهُ ٱلنّارُ وَمَا لِلظَّلِمِينَ مِنْ أَنصَارِ

المائدة ٧٢

{ They have certainly disbelieved who say, "Allah is the Messiah, the son of Mary" while the Messiah has said, "O Children of Israel, worship Allah, my Lord and your Lord." Indeed, he who associates others with Allah - Allah has forbidden him Paradise, and his refuge is the Fire. And there are not for the wrongdoers any helpers. }

Quran (5:72)



قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم





29

لَقَدُ حَفَرَ ٱلَّذِينَ قَالُوَّا إِنّ ٱللَّه ثَالِثُ ثَلَثَةٍ وَمَا مِنْ إِلَّهٍ إِلَّا إِلَّهُ وَرَحِدٌ وَإِن لَمْ يَنتَهُواْ عَمّا يَقُولُونَ لَيَمَسَّنَ ٱلَّذِينَ حَفَرُواْ مِنْهُمْ عَذَابٌ أَلِيمٌ ٢

{ They have certainly disbelieved who say, "Allah is the third of three."1 And there is no god except one God. And if they do not desist from what they are saying, there will surely afflict the disbelievers among them a painful punishment. }

Quran (5:73)



قصة المسيح 🙉 في القرآن الكريم



30

{ Indeed, We have revealed to you, [O Muammad], as We revealed to Noah and the prophets after him. And We revealed to Abraham, Ishmael, Isaac, Jacob, the Descendants,1 Jesus, Job, Jonah, Aaron, and Solomon, and to David We gave the book [of

Psalms]. And [We sent] messengers about whom We have related [their stories] to you before and messengers about whom We have not related to you. And Allah spoke to Moses with [direct] speech. }

Quran (4:163-164)



قصة المسيح 🚓 في القرآن الكريم

n the Holy Our'an

The story of



31

مّا ٱلْمَسِيحُ ٱبْنُ مَرْيَمَ إِلَّا رَسُولُ قَدْ خَلَتْ مِن قَبْلِهِ ٱلرُّسُلُ وَأَمُّهُ صِدِّيقَةٌ كَانَا يَأْكُلَانِ ٱلطّعَامَ ٱنظُرُ كَيْفَ نُبَيِّنُ لَهُمُ ٱلْآيَتِ ثُمّ ٱنظُرُ أَنِّي يُؤْفَكُونَ

المائدة ٧٥

{ The Messiah, son of Mary, was not but a messenger; [other] messengers have passed on before him. And his mother was a supporter of truth. They both used to eat food.1 Look how We make clear to them the signs; then look how they are deluded. }

Quran (5:75)



JESUS in the Holy Qur'an

The story of

قصة المسيح 🙈 في القرآن الكريم



وَقَالَتِ ٱلْيَهُودُ عُزَيْرُ ٱبْنُ ٱللهِ وَقَالَتِ ٱلنَّصَرَى ٱلْمَسِيحُ ٱبْنُ ٱللهِ ذَٰلِكَ قَوْلُهُم بِأَفُوَهِهِمٌ يُضَعِونَ قَوْلَ ٱلَّذِينَ حَفَرُواْ مِن قَبْلُ قَتَلَهُمُ ٱللَّهُ أَنِّي يُؤْفَكُونَ ٢

التوبة ٣٠

{ The Jews say, "Ezra is the son of Allah"; and the Christians say, "The Messiah is the son of Allah." That is their statement from their mouths; they imitate the saying of those who disbelieved before [them]. May Allah destroy them; how are they deluded? }

Quran (9:30)

INTERACTION ICONS - CLICK



قصة المسيح 🗮 في القرآن الكريم



nternationa

ٱتَخَذُوٓا أَحْبَارَهُمۡ وَرُهۡبَنَهُمۡ أَرۡبَابَا مِّن دُونِ ٱللهِ وَٱلۡمَسِيحَ ٱبۡنَ مَرۡيَمَ وَمَآ أُمِرُوٓاْ إِلّا لِيَعۡبُدُوٓاْ إِلَهَا وَحِدَٓ لَآ إِلَهَ إِلَهَ إِلَا هُوَۧ سُبۡحَنَهُ عَمّا يُشۡرِكُونَ۞

التوبة ۳۱

{ They have taken their scholars and monks as lords besides Allah,1 and [also] the Messiah, the son of Mary.2 And they were not commanded except to worship one God; there is no deity except Him.

Exalted is He above whatever they associate with Him. }

Quran (9:31)

INTERACTION ICONS - CLICK



in the Holy Qur'an

The story of

قصة المسيح 🕾 في القرآن الكريم



34

وَتِلُكَ ٱلرُّسُلُ فَضَلُنَا
بَعْضَهُمْ عَلَى بَعْضٍ مِّنْهُم مِّن كَلَّمَ ٱللَّهُ وَرَفَعَ بَعْضَهُمْ
دَرَجَتَ وَءَاتَيْنَا عِيسَى ٱبْنَ مَرْيَمَ ٱلْبَيِّنَتِ وَأَيَدْنَهُ بِرُوحِ
ٱلْقُدُسُ وَلَوْ شَآءَ ٱللَّه مَا ٱقْتَتَلَ ٱلَذِينَ مِنْ بَعْدِهِم مِّنْ بَعْدِهُم مِّن أَلْمَ ٱللَّهُ وَرَفَعَ بَعْضَهُمْ

البقرة ٢٥٣

{ Those messengers - some of them We caused to exceed others. Among them were those to whom Allah spoke, and He raised some of them in degree. And We gave Jesus, the son of Mary, clear proofs, and We supported him with the Pure Spirit [i.e., Gabriel]. If Allah had willed, those [generations] succeeding them would not have fought each other after the clear proofs had come to them. But they differed, and some of them believed and some of them disbelieved. And if Allah had willed, they would not have fought each other, but Allah does what He intends. }

Quran (2:253)



قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم





35

قَالَ إِنِّي عَبْدُ ٱللَّهِ ءَاتَىٰيَ ٱلْكِتَنَبَ وَجَعَلَنِي نَبِيَّا۞ وَجَعَلَنِي مُبَارَكًا أَيْنَ مَا كُنتُ وَأَوْصَنِي بِٱلصَلَوْةِ وَٱلزّكَوْةِ مَا دُمْتُ حَيَّا۞ وَبَرَّا بِوَلِدَتِي وَلَمْ يَجْعَلَنِي جَبَارَا شَقِيَّا۞ وَٱلسَّكَمُ عَلَى يَوْمَ وُلِدتُ وَيَوْمَ أَمُوتُ وَيَوْمَ أَبْعَتُ حَيَّا۞ ذَلِكَ عِيسَى ابْنُ مَرْيَمٍ قَوْلَ ٱلْحَقِ ٱلَذِي فِيهِ يَمْتَرُونَ۞ مَا كَانَ لِلَهِ أَن يَتَخِذَ مِن وَلَدِّ سُبْحَنَهُ أَوْ إِذَا قَضَى أَمْرَا فَإِنّهَا يَقُولُ لَهُو حُينَ فَيَكُونُ؟

مريم ٣٠-٣٥

Quran (19:30 - 35)



The story of **JESUS**

قصة المسيح 🙈 في القرآن الكريم



36

وَلَمَّا جَآءَ عِيسَىٰ بِٱلْبَيِّنَاتِ قَالَ قَدْ جِئْتُكُم بِٱلْحِكْمَةِ وَلِأُبَيِّنَ لَكُم بَعْضَ ٱلَّذِى تَخْتَلِفُونَ فِيهٍ فَٱتَقُواْ ٱللَّه وَأَطِيعُونِ إِنَّ ٱللَّه هُوَ رَبِّي وَرَبُّكُمْ فَٱعْبُدُوهُ هَاذَا صِرَطٌ مُسْتَقِيمٌ أَفَا فَٱخْتَلَفَ ٱلْأَحْزَابُ مِنْ بَيْنِهِمٌ فَوَيْلُ لِّلَّذِينَ ظَلَمُواْ مِنْ عَذَابِ يَوْمٍ أَلِيمٍ

الزخرف ٢٣-٢٥

{ And when Jesus brought clear proofs, he said, "I have come to you with wisdom [i.e., prophethood] and to make clear to you some of that over which you differ, so fear Allah and obey me. Indeed, Allah is my Lord and your Lord, so worship Him. This is a straight path." But the denominations from among them differed [and separated], so woe to those who have wronged from the punishment of a painful Day. }

Quran (43:63-65)



The story of **JESUS**

قصة المسيح 🛥 في القرآن الكريم



37

وَإِذْ قَالَ عِيسَى ٱبْنُ مَرْيَمَ يَبَنِيَ إِسُرَّءِيلَ إِنِّي رَسُولُ ٱللهِ إِلَيْكُم مُصَدِّقَا لِّمَا بَيْنَ يَدَى مِنَ ٱلتوْرَنَةِ وَمُبَشِّرًا بِرَسُولِ يَأْتِي مِنْ بَعْدِي ٱسْمُهُوَ أَحْمَدُ فَلَمّا جَآءَهُم بِٱلْبَيِّنَتِ قَالُواْ هَٰذَا سِحْرٌ مُبِينٌ ٢

{ And [mention] when Jesus, the son of Mary, said, "O Children of Israel, indeed I am the messenger of Allah to you confirming what came before me of the Torah and bringing good tidings of a messenger to come after me, whose name is Aḥmad."1 But when he came to them with clear evidences, they said, "This is obvious magic." }

Quran (61 : 6)





قصة المسيح 🎕 في القرآن الكريم



وَإِذْ أَخَذْنَا مِنَ ٱلنَّبِيَّنَ مِيثَقَهُمُ وَمِنكَ وَمِن نُوحٍ وَإِبْرَهِيمَ وَمُوسَىٰ وَعِيسَى ٱبْنِ مَرْيَمَ وَأَخَذْنَا مِنْهُم مِّيثَقًا غَلِيظَانَ الأحزاب ٧

{ And [mention, O Muhammad], when We took from the prophets their covenant and from you and from Noah and Abraham and Moses and Jesus, the son of Mary; and We took from them a 🐝

solemn covenant }

Quran (33:7)

INTERACTION ICONS - CLICK



مصة المسيح 🛳 في القرآن الكريم



39

وَإِذْ قَالَ ٱللَّهُ يَعِيسَى ٱبْنَ مَرْيَمَ ءَأَنتَ قُلْتَ لِلنَّاسِ ٱتَخِذُونِي وَأُمِّيَ إِلَّهَيْنِ مِن دُونِ ٱللَهِ قَالَ سُبْحَننَكَ مَا يَصُونُ لِيَّ أَنْ أَقُولَ مَا لَيْسَ لِي بِحَقٍّ إِن كُنتُ قُلْتُهُو فَقَدْ عَلِمْتَهُ تَعْلَمُ مَا فِي نَفْسِي وَلَا أَعْلَمُ مَا فِي نَفْسِكَ إِنّك أَنتَ عَلَّمُ ٱلْغُيُوبِ مَا قُلْتُ لَهُمْ إِلَا مَا أَمَرْتَنِي بِهِ آَنِ ٱعْبُدُواْ ٱللَّه رَبِّي وَرَبَحُمٌ وَكُنتُ عَلَيْهِمْ شَهِيدًا مَا دُمْتُ فِيهِمٌ فَلَمَا تَوَفَيْتَنِي كُنتَ أَنتَ ٱلرِّقِيبَ عَلَيْهِمْ وَأَنتَ عَلَى كُلِّ شَيْءٍ مِهِيدًا المائدة ١١٢-١١٢

{ And [beware the Day] when Allah will say, "O Jesus, Son of Mary, did you say to the people, 'Take me and my mother as deities besides Allah?" He will say, "Exalted are You! It was not for me to say that to which I have no right. If I had said it, You would have known it. You know what is within myself, and I do not know what is within Yourself. Indeed, it is You who is Knower of the unseen. I said not to them except what You commanded me - to worship Allah, my Lord and your Lord. And I was a witness over them as long as I was among them; but when You took me up, You were the Observer over them, and You are, over all things, Witness. }

Quran (5:116-117)



قصة المسيح 🜬 في القرآن الكريم





40

إِذْ قَالَ ٱللَّه يَعِيسَى ٱبْنَ مَرْيَمَ ٱذْكُرْ نِعْمَتِي عَلَيْكَ وَعَلَىٰ وَلِدَتِكَ إِذْ أَيَدتُكَ بِرُوحِ ٱلْقُدُسِ تُحَلِّمُ ٱلتاسَ فِ ٱلْمَهْدِ وَكَهْلَا وَإِذْ عَلَمْتُكَ ٱلْكِتَبَ وَٱلْحِكْمَة وَٱلتَوْرَنَة وَٱلْإِنجِيلَ وَإِذْ تَخْلُقُ مِنَ ٱلطِّين كَهَيْعَةِ ٱلطَيْرِ بِإِذْنِي فَتَنفُخُ فِيهَا فَتَكُونُ طَيْرًا بِإِذْنِي وَتُبْرِئُ ٱلْأَحْمَة وَٱلْأَبْرَصَ بِإِذْنِي وَإِذْ عَنْفُحُ فِيهَا وَإِذْ كَفَفْتُ بَنِي إِسْرَاءِيلَ عَنكَ إِذْ جِفْتَهُم بِٱلْبَيِنَتِ فَقَالَ ٱلَّذِينَ حَفَرُوا مِنْهُمْ إِنْ هَدَا إِلَّا سِحْرُ مَبِينُ

المائدة ١١٠



{ [The Day] when Allah will say, "O Jesus, Son of Mary, remember My favor upon you and upon your mother when I supported you with the Pure Spirit [i.e., the angel Gabriel] and you spoke to the people in the cradle and in maturity; and [remember] when I taught you writing and wisdom and the Torah and the Gospel; and when you designed from clay [what was] like the form of a bird with My permission, then you breathed into it, and it became a bird with My permission; and you healed the blind [from birth] and the leper with My permission; and when you brought forth the dead with My permission; and when I restrained the Children of Israel from [killing] you when you came to them with clear proofs and those who disbelieved among them said, "This is not but obvious magic." }

Quran (5:110)

قصة المسيح 🛝 في القرآن الكريم



41

۞فَلَمّآ أَحَسّ عِيسَىٰ مِنْهُمُ ٱلْكُفْرَقَالَ مَنْ أَنصَارِيٓ إِلَى ٱللهِ قَالَ ٱلْحَوَارِيُونَ نَحُنُ أَنصَارُ ٱللهِ عَامَنًا بِٱللهِ وَٱشْهَدُ بِأَنَّا مُسْلِمُونَ ٢

آل عمران ٥٢

{ But when Jesus felt [persistence in] disbelief from them, he said, "Who are my supporters for [the cause of] Allah?" The disciples said, "We are supporters for Allah. We have believed in Allah and testify that we are Muslims [submitting to Him]. }

Quran (3:52)



قصة المسيح 🛝 في القرآن الكريم



42

وَلَقَدْ ءَاتَيْنَا مُوسَى ٱلْكِتَبَ وَقَفَيْنَا مِنْ بَعْدِهِ بِٱلرُّسُلِّ وَءَاتَيْنَا عِيسَى ٱبْنَ مَرْيَمَ ٱلْبَيِّنَتِ وَأَيَّدْنَهُ بِرُوحِ ٱلْقُدُسُ أَفَكُلَمَا جَآءَكُمُ رَسُولُ بِمَا لَا تَهُوَىٰ أَنفُسُكُمُ ٱسْتَكْبَرْتُمْ فَفَرِيقَا كَذَبْتُمْ وَفَرِيقَا تَقْتُلُونَ

{ And We did certainly give Moses the Scripture [i.e., the Torah] and followed up after him with messengers. And We gave Jesus, the son of Mary, clear proofs and supported him with the Pure Spirit [i.e., the angel Gabriel]. But is it [not] that every time a messenger came to you, [O Children of Israel], with what your souls did not desire, you were arrogant? And a party [of messengers] you denied and another party you killed. }

Quran (2:87)





The story of

JESUS in the Holy Qur'an

قصة المسيح 🕬 في القرآن الكريم

